
 

ELVA LASTEAED ÕNNESEEN 

HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Toimumiskoht: Elva maja saal               16.11.2023 1-6/7 

Algus 17:00, lõpp 19:25. 

Koosoleku läbiviija: Kersti Mihailov 

Protokollija: Kadi Liivak 

Koosolekust võttis osa: nimekiri lisatud  

PÄEVAKORD:  

1. Uue ühendlasteaia direktrissi Riin Raie ja uue hoolekogu koosseisu esindajate 

omavaheline tutvustus  

2. Hoolekogu esimehe, aseesimehe ja protokollija valimine 

3. Aasta tegevuskava 2023-2024 kooskõlastamine 

4. Õppekava muudatuste ja täienduste kooskõlastamine  

5. Kodukorra kooskõlastamine  

6. Rühmade koosseis 

7. Kohapeal algatatud küsimused 

 

1. Uue ühendlasteaia direktrissi Riin Raie ja uue hoolekogu koosseisu esindajate 

omavaheline tutvustus  

KUULATI: Kersti Mihailov tegi sissejuhatuse, tutvustas ühendlasteaia uut direktorit Riin Raiet. 

Riin Raie tutvustas ennast, alustab 1. jaanuarist nelja maja (Õnneseene, Murumuna, Järve ja 

Peedu) ühise juhina. Tulevikus ootab ja loodab rohkem süsteemide ühtlustamist. 



 

2. Hoolekogu esimehe, aseesimehe ja protokollija valimine 

 

KUULATI: Kersti Mihailov pakkus koostöö jätkamist Sandra Reinsaluga esimehe kohale. 

Aseesimehe kohale pakkus kuni detsembri lõpuni (ühise asutuse alustamisel peab moodustama 

uue hoolekogu) Andrei Smirnovi. Pakuti, et protokollija koha peal jätkab Kadi Liivak. 

 

OTSUSTATI:  

2.1. Hoolekogu esimeheks hääletati Sandra Reinsalu. Hoolekogu aseesimeheks valiti Andrei 

Smirnov. Protokollijaks valiti Kadi Liivak. 

 

3. Aasta tegevuskava 2023-2024 kooskõlastamine 

 

KUULATI: Aigi Kapten rääkis lühidalt tegevuskavast. Lapsevanematel on järjest suurem huvi 

laste lõunauinaku ärajätmise osas. Käis läbi ka mõte, et lapsed ei oska enam mängida ja neid on 

vaja rohkem suunata, sellest ka selle õppeaasta projekti nimi „Õnneseen oskab puhata ja 

mängida“. Peedu majaga on koostöö olemas, Järve maja suutis oma tegevuskava ka sellega juba 

ühendada. 

Õpetajate seas viiakse läbi Vaikuseminutite koolitus, kokku kuus erinevat õppepäeva. Aigi 

Kapten lisas, et õpetajate tagasiside on väga positiivne ja pärast kahte õppepäeva on tegevused 

juba kasutuses ja töötavad. Uuel aastal on plaanis mängukoolitus (Jaana Koger). Selle õppeaasta 

fookus on laste mängima ja puhkama õpetamisel. 

K. Mihailov lisas, et asutuses on palju töötajaid, kes samal ajal õpivad, et saada kätte 

kvalifikatsioon (kolme maja peale kuus õppijat). Järve majast tuli signaal, et ühes rühmas on tööl 

kaks õpetaja assistenti, seda ka ühes Õnneseene ühes rühmas. Kuulutus oli üleval alates aprillist, 

meeldivaid proovijaid käis palju, aga paljud valisid ikkagi kohad Tartus või Ida-Virus. 

Olukorrale ei ole hetkel muud lahendust, sest inimesi ei ole tööle võtta. Lahendusena see, et ühe 

rühma õpetaja on mentoriks, Järve maja õppejuht aitab ka igati. Hetkel rühma vanematel ei ole 

rohkem pretensioone, tegemist oli üksikjuhtumitega. Õpetajad käivad omavahel tegevusi 

jälgimas, mis annab kogemusi juurde. 

Küsiti, kas logopeedi ikka otsitakse. Hetkel tuleb Perekeskusest teenusena (Järve maja), aga see 

piiratud eripedagoogi teenus on kolme maja peale jagatud. Mänguterapeut käib ühel päeval 

nädalas. Järve lapsevanemad on pettunud, kuna liitudes lubati rohkem teenuseid, aga neid on 

tegelikult vähemaks jäänud.  



Riin Raie selgitas, et igal pool otsitakse teenuseid, aga inimesi ei ole. Uuest aastast hakkab 

perekeskus rohkem REHA teenuseid pakkuma. Kõik lapsed peavad õppeaasta alguses saama 

hinnatud.  

Lapsevanem lisas, et laps vajaks tuge, aga kuna ta olukord ei ole kõige kehvem, siis eelistatakse 

suurema vajadusega lapsi ning teised jäävad toeta. Lisas, et info jagamine on puudulik.  

Kui uuest aastast on suur plaan teenuseid tõsta, siis kas Perekeskusel on hetkel personal olemas? 

Riin Raie ütles, et Perekeskus teeb hetkel hindamist, palju inimesi oleks juurde vaja ja milline 

koormus üldse oleks. Kuna väikestel majadel ei ole täiskoormust pakkuda, saabki Perekeskus 

pakkuda teenust, et võtta spetsialisti täiskoormusega juurde.  

Kui sügisel hindamine ära tehti, kas on olemas info, millistel lastel hindamine tehtud on ja 

kuidas sellele infole ligi pääseks. K. Mihailov lubas uurida. 

Konnakeste tasandusrühmas peaks abi olema kaks korda nädalas, Järve maja õppejuhi kt ütles, et 

logopeed oli puhkusel. Rühma logopeed läks Perekeskusesse tööle ning pakub samamoodi 

teenust vastavalt vajadusele.  

Loodetakse, et võimalikult kiire aja jooksul saadakse info, kellele oleks logopeedi vaja, et 

lapsevanemad saaksid vajadusel ise edasi tegutseda. 

 

OTSUSTATI:  

3.1. Kooskõlastati aasta tegevuskava 2023-2024. 

 

4. Õppekava muudatuste ja täienduste kooskõlastamine  

 

KUULATI: Uuendati õppekava viiendat punkti, kuna tugispetsialistide meeskonnaga liitus 

mänguterapeut ja uus eripedagoog. Koostati uus Elva maja saalitegevuste ajakava 2023-2024. 

Aigi Kapten kiitis uut eripedagoogi, kellel on hea kogemustepagas ja kes on ülima 

põhjalikkusega töösse pühendunud. 

 

OTSUSTATI:  

4.1. Kooskõlastati õppekava muudatused ja täiendused. 

 

 

 

 



5. Kodukorra kooskõlastamine  

 

KUULATI: Kersti Mihailov: Muudatus toimub detsembri lõpuni. Muudeti lasteaia 

lahtiolekuaega (7:00 – 18:00). Toiduraha muutus (2,50€ päev). Erinevus seisis ka majade 

söögikordade kellaaegades.  

Järve lasteaia esindaja ütles, et neil ei ole ELIISis jooksvalt menüüd üleval. Kõikide rühmade 

jaoks võiks olla menüü ELIISis üleval, et ei peaks käima mitmes kohas infot kokku korjamas. 

Juhiabi lubas, et paneb iga esmaspäev menüü kõikide majade rühmadele üles. 

Tehti ettepanek, et puudumiste märkimine võiks olla paindlikuma kellaajaga.  Juhiabi Kadi 

Vahtla täpsustas, et kokad peavad kella 11ks tellimuse ära saatma.  

Heiki Hansen lisas, et struktuurimuutus ei muuda toitlustamise süsteemi.  

Lisaettepanek: kui lapsevanem annab hommikul teada, et laps ikkagi ei tule, siis kas õhtuoodet ei 

saaks ära jätta. Kõrval asuvad vallad teevad seda.  Suurema paindlikkusega oleks toiduraiskamist 

vähem.  

Aigi Kapten ütles, et juhtub tihti, et kui laps on puuduma märgitud, tuuakse mõned lapsed siiski 

kohale. Teised lasteaiad ei võta siis lapsi vastu. Teisest lasteaiast tulnud lapsevanemad ütlevad, 

et mujal on võetud isegi lõunasöök ja õhtuoode maha, kui hommikul teatada.  

Heiki Hansen ütles, et Elva Teenustega saab rääkida läbi, kas kella üheksat saaks nihutada 

hilisemaks, aga kolme toidukorda eraldi käsitleda ei saa. 

Riin Raiel on plaan ühtlustada nelja õppehoone korrad. Kui kellaaega liiga hiljaks panna, siis 

kellelegi ikkagi ei sobi. Teenustega saab läbi rääkida, aga see lükkab edasi ka suhtluse tarnijaga. 

Lubas, et tehakse ettepanek, aga ei lubatud, et muutub.  

Aigi Kapten lisas, et kui praegu märgivad õpetajad puudujaid laste söömise ajal, siis hilisem 

märkimine võtab vähemaks lastega tegutsemise aega.  

Miks õpetajad peavad puudujaid märkima kokkade jaoks? Kui tulla väga palju lapsevanematele 

vastu, siis läheb distsipliin käest. 

 

OTSUSTATI:  

5.1. Kodukord kooskõlastati detsembri lõpuni 2023. 

 

6. Rühmade koosseis 

 

KUULATI: K. Mihailov rühmade kooseis alates 01.11.2023. 

 



Rühma nimi Vanus Laste arv rühmas Kommentaar 

Vandersellid 2 15 sõim 

Rõõmurullid 2-3 18  

Naerupõnnid 3-4 19  

Särasilmad 4 19 sobitusrühm 

Päevakoerad 4-5 20  

Tähetäpsid  5-6 20  

Tervisejutsid  5-6 20  

Päikesepaid 5-6 19  

Päikesejänkud 1-3 12 sõim 

Pääsulinnud 3-5 17  

Pähklipurejad 5-6 16 sobitusrühm 

Pardikesed 1-2 13 sõim 

Teokesed 1-3 15 sõim 

Kalakesed 2-5 17  

Konnakesed 4-7 4 tasandusrühm 

Kiilikesed 5-6 17 sobitusrühm 

 

 

7. Kohapeal algatatud küsimused 

 

Rühmade tagasiside: 

1. Naerupõnnid – kiideti septembrist kuni novembri lõpuni tehtud projektõpet, mis oli väga 

mitmekesine ja lastele põnev. 

2. Särasilmad - Paberimajandust on õpetajatel palju, sest rühmas üks õpetaja, kes peab 

arvutis palju tööd tegema ja loominguline pool jääb vajaka. Kaks õpetajat on väga 

aktiivsed ja lastel on tore. 

3. Pardikestel oli olukordi, kus õpetaja oli üksi, sest õpetaja abi jäi ootamatult haigeks ja 

asendajat ei leitud nii kiiresti, aga neid on olnud vähem. Laste kohta antakse jooksvalt 

tagasisidet. 

4. Vandersellid – õpetajad annavad väga hästi tagasisidet, lapsevanemate enda poolt on 

tagasiside aga kesine.  

5. Tervisejutsid – negatiivset ei ole, toimib väga hästi.  

6. Kalakesed – rühm kolis teise majja, seal toimib rühmadünaamika paremini, infot ja pilte 

antakse jooksvalt. Küsiti, kas on oodata uut hoonet? Heiki Hansen vastas, et kui peaks 

tulema uue lasteaia ehitus, siis kolib Järve lasteaed ära. Ei oska hetkel öelda, kas on 

tulemas, aga kui, siis Käärdisse. Nõo vallaga on kohtutud, kuna Peedu uusarendused on 



kõik Nõo vallas, aga lapsed tahavad Elvasse lasteaeda. Nõol ei ole huvi ega suutlikkust 

uut lasteaeda ehitada. Lähim perspektiiv võiks olla kolm aastat, varem kindlasti mitte. 

Järve majad on vanad ja ülalpidamiskulud on suured ning tingimused ei ole tegelikult 

väga head. Peedu ja TERA teema on lõppenud, kuna TERA tahtis, et Elva vald ehitaks 

hoone oma rahadega ja annaks siis TERAle kasutada.  

7. Kiilikesed – mure: huviringe ei ole, aga õpetajad ise korraldavad selle võrra rohkem. 

Heiki Hansen kahtles, kas huviringe lasteaias nii väga vaja ka on. Kuna ei ole suurt saali, 

ei ole näiteks ka teatrietendusi. Lisati, et laps läheb huviringi parema meelega, kui 

kaaslased ka lähevad (nt otse rühmast lasteaeda trenni),  üksi minnes ei ole huvi nii suur. 

Kadri Kuznetsov (Õnneseene muusikaõpetaja) teeb sel aastal muusikaringi küll, aga 

ainult valitud lastega (tasuta). Liikumisõpetajad Veiko ja Tatjana juba on rääkinud ja 

teevad koostööd, Kersti Mihailov loodab, et muusikaõpetajad hakkavad ka omavahel 

rohkem koostööd tegema. 

8. Peedu Päikesejänkud – Mis saab Kadi Vahtlast? Riin Raie - õppejuhid jäävad alles, ka 

Kadi, kes on plaanis kindlas koosseisus, kindlasti ka Mariaana Tulf. Järvele ja Peedule 

tuleb täiendav õppejuht. Kadi on juba üle võtnud kindlad teemad ja valdkonnad.   

Peedul ei ole ka huviringe. Võiks teha hoolekogude ringkäike, et teised vanemad näeks 

ka, mis teistes majades toimub. Riin Raie toetab väga mõtet, et lapsevanemad leiaksid 

Järve ja Peedu majale sobiva tegevuse ja inimese, kes asjaga tegeleks. 

Kiidetakse väga palju Järve liikumisõpetajat Tatjanat, lapsed tegutsevad palju õues. 

Peedu õpetajate kohta ka kiidusõnad, abiõpetaja on küll uus, aga kõik toimib.  

9. Peedu Pääsulinnud – ainult kiidusõnad, uus abiõpetaja on väga tore.  

10. Peedu Pähklipurejad – sobitusrühm, ei ole saanud negatiivseid signaale lapsevanematelt. 

11. Tähetäpsid – meeskond jõuab lastega väga palju teha ja käia, vaatamata sellele, et lapsed 

on väga aktiivsed.  

12. Rõõmurullid – kõik hästi, õpetajad annavad palju tagasisidet.  

13. Järve Konnakesed – logopeedi vähe, huviharidust võiks ka pakkuda. Negatiivset 

tagasisidet teiste poolt pole. 

14. Päevakoerad – õpetajad on väga toredad, kuigi ei ole väga lihtsad lapsed.  

Tõstatati pildistamise teema, sooviksid pilte pigem siseruumides. Pärast sügispildistamist 

viis Aigi Kapten läbi küsitluse pildistamise kohta.  Järve maja kolmveerand vastajaid 

tahaks õues (24 vastajat). Öeldi, et tellimine oli ebamugav, aga see on õppimiskoht 

fotograafile. Jõulude ajal võiks olla toas. Õnneseene ja Peedu maja – õue ja toa piltide 

eelistamise vahekord on suht võrdne, aga õue oma on natuke suurem (89 vastajat). Jõuti 

seisukohale, et jätkatakse õues. Kevadel teha, siis ei ole rühmapilt sügiseks enam 



ajakohane. 1. septembril ei saa, teisel nädala on toidulaat. Familiisiga ollakse üldiselt 

rahul, hind on natuke krõbe. Kuidas saaks protsessi teha õpetajatele ja lastele 

meeldivamaks? Aigi Kapten saadab tagasiside kokkuvõtte ELIISi teel.  

15. Päikesepaid – ei kurda, harjuvad uue õpetajaga, pidevalt on seltskond muutunud ja 

pidevalt harjutakse, aga õpetajapoolne tagasiside on hea, info ja pildid on alati olemas. 

Muud küsimused: 

1. Edaspidine hoolekogu töö ühendlasteaia puhul. Kui jätkata samamoodi, siis oleks kogu 

30-liikmeline. Tekitatakse kahetasemeline hoolekogu, iga maja saab oma hoolekogu, 

ühendhoolekogu moodustub hoolekogude esi- ja aseesimeestest, lisaks õpetajate 

esindajad. Suures hoolekogus on ka valla esindaja, valla esindaja väikestes hoolekogudes 

ei käi. Lapsevanemaid 8, õpetajaid 4, valla esindajaid 1. Igast majast kaks lapsevanemate 

esindajat ja üks õpetajate esindaja. Kui järgmine hoolekogu on uuel aastal, siis see 

moodustatakse uuesti. Kui ollakse nõus, siis praegused liikmed jäävad maja 

hoolekogusse edasi, aga see on liikmete enda otsustada. Aigi Kapten tõstatas hoolekogu 

liikmeks olemise koolituse küsimuse, aga Heiki Hansen jäi vastuse võlgu. 

2. Uus hoolekogu uuel aastal – kuupäev on kokkuleppimisel. Riin Raie ütles, et oleks 

ennatlik hetkel töökorda paika panna, kuna veel on pooleli lasteaia enda töökord. Uue 

kogunemise võiks teha jaanuaris ja siis kokku leppida töökorra. 31.12 lõppevad liikmete 

volitused. Heiki Hansen lisas, et põhimäärus saab 1.01 vastu võetud, juriidiliselt 

liidetakse Murumuna Õnneseenega.  Praegune hoolekogu on nii kaua hoolekogu, kuni 

valitakse uus hoolekogu. 

3. Järve lasteaias tuletõrjekoolitus, oleks vaja laste juurde valvajaid, kuni õpetajad 

koolituvad. Riin Raie lisas, et oleks väga hea, kui kogu personal oleks korraga koolitatud. 

Tänati Kerstit, et anti pommiähvarduste ajal pidevalt jooksvalt infot, mis võttis 

vanemates ärevust maha. 

 

Koosoleku läbiviija        Protokollija  

/allkirjastatud digitaalselt/       /allkirjastatud digitaalselt/  

 

Kersti Mihailov        Kadi Liivak 

 


